

Handschriften / Autographen

Tagebuch von August Tholuck.

Tholuck, August

Halle (Saale), 29.04.1837-10.07.1838

26. Mai 1837

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:gbv:ha33-1-184272](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:gbv:ha33-1-184272)

ensued. Jan 10-11 free delivery in a lect. on Old Test., it is
always a different feeling, I feel my self truly as Christ.
Coming home found Winter beards Dr. Ullrich in his
book in law, waited with, lost all the rest of them
& at dinner kept Winter on account of the
law of Höpi lately in the Wohl. -

Thursday 26 May 37. Yesterday on the Brespridge from 10-11
very much strained in the lungs, in consequence of having
had my Sunday while after the two lectures. It was
hard work but God gave me to speak very affectionately
I can hardly resolve to give it up. I was so weak that
I despaired of being able to lecture in the evening but I
tried God on account of former experience & I
succeeded, in the evening walked with Röse & Wachter
& delightful conversation with Mary & them, particularly
on what Edm said: Gefühl sagt: es ist mir so - Edm
now cast back my eye to ask how it is with my
apprehensions of freud at the first beginning of the con-
It is true the number is less than my apprehension.
85 in ex. have announced them. & about 5 more will do it
yet, in dagm. 52, but as Tunbridge there are scarcely
40 in W's ex. & 30 in his Moral, Edm with Phil there
are not quite 50 in dagm, so that it is quite rich.
factory. It is true there in dagm 29 of them I know
personally, but on the other hand is not that an advantage?
Indeed so many have been recommended to me in the
course of this sem. that I cannot invite all of them.